
Magyar Zoltán
országgyűlési képviselő

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének írornanyszam 

Hivatala 

¼. J /1 
j

Érkezett Z018 OKT O ~, 
Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Hogyan zajlik a biznisz?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Orbán Viktor, az Ön főnöke, az elmúlt héten ismerte el, hogy kormányközeli vállalkozóktól

rendszeresen fogad el milliós nagyságrendű ajándékokat. Feltételezhető, hogy ezeket a

brutális mértékű ajándékokat nem önzetlenül nyújtják a miniszterelnöknek. A feltételezésnél

használhatok erősebb kifejezést is, hiszen ezek a vállalkozók EU-s és hazai közbeszerzéseken

nyernek el milliárdos megrendeléseket, tehát az adófizetők pénzén váltak néhány - az Orbán

rendszerben eltöltött - év alatt az ország leggazdagabb embereiévé. Egy kicsit sem kell

rosszindulatúnak lenni ahhoz, hogy vélelmezzük: Orbán és környezetének magánútjai és

luxuskivitelű élete nagyon sokba kerül az adófizetőknek. Adódik a kérdés, hogyha az Ön

főnöke mindezt megteszi, természetesnek veszi és be is ismeri, akkor a kormány tagjai miként

viszonyulnak ehhez? Méla, félelemmel vegyes hallgatás, vagy lelkes, ámde törvénytelen

utánzás követi a miniszterelnök urizálását? Különösen érdekes kérdés ez az Ön által vezetett

tárcánál, hiszen elődje, Fazekas Sándor volt az, akinek a minisztersége alatt nullázódott le a

nemzeti földvagyon. Milliós ajándékok elfogadásával mindjárt érthetőbb, hogy a korábbi



ígéreteik, nyilatkozataik ellenére miért is szánták rá magukat a nemzeti vagyon maradékának

szétosztására. Szintén gyanús, hogy a 2010-es ígéretek ellenére az agrár- és vidékfejlesztési

forrásoknál semmi érdemi arányváltozás nem következett be, azaz az ágazatban még mindig a

legtehetősebb 10% viszi el a fejlesztési pénzek döntő részét. Éppen azokat tömik adófizetői

milliárdokkal, akiknek sem felzárkózásra, sem versenyképesség növelésére nem lenne

szükséges közpénzt juttatni.

Mindezek alapján kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy a milliós értékű

,,ajándékok" elfogadása most is az agrártárca normál működésének része? Van-e arról

információja, hogy elődje kiktől és mekkora ,,ajándékokat" fogadott el az állami földek

privatizációjáért cserébe? Milyen formában öltöttek testet ezek az ,,ajándékok", melyek

eredményeként a magyar nemzet egyik utolsó komoly tulajdonát - az állami földet -
képesek voltak elherdálni?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 5.

Tisztelettel,

Ma~k
országgyűlési képviselő


